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REVISTA PRESEI 
 

 

 Mihai Tudose convocat de PNL la Parlament pentru a da explicaţii despre situaţia economică 
 
Mihai Tudose va fi prezent luni, la ora 16:30, în Camera Deputaţilor, după ce a fost convocat de PNL pentru a da 
explicaţii cu privire la situaţia economică. Tema dezbaterii politice la care va participa şeful Executivului se 
numeşte „Atacul Guvernului Tudose la adresa economiei româneşti”. 
Potrivit News.ro, Ludovic Orban a anunţat încă de săptămâna trecută că partidul pe care îl conduce îl va convoca 
pe prim-ministrul Mihai Tudose în Parlament pentru a da explicaţii cu privire la ”situaţia economică 
dezastruoasă”, adăugând că liberalii vor utiliza toate căile parlamentare pentru a opri activitatea unor miniştri. 
”La prima întrunire, în care noi ca PNL putem la ”Ora Guvernului” să convocăm la Parlament oficiali 
guvernamentali, îl vom convoca pe premierul Tudose pentru a da seamă pentru situaţia economică dezastruoasă, 
pentru situaţia bugetară, pentru ameninţările pe care le aruncă în fiecare zi asupra firmelor şi asupra mediului 
economic activ şi mai ales să dea seamă pentru declaraţiile inepte pe care le-a făcut şi apropo de bănci şi Pilonul II 
de pensii şi în general referitoare la diferitele chestiuni de natură economică, fiscală şi bugetară”, a anunţat 
Ludovic Orban la finalul şedinţei Biroului Executiv al PNL. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Liderii PSD, PNL, ALDE și USR - confruntare incendiară: Ce trebuie să facă Parlamentul ca judecătorii să nu mai 
simtă că sunt obiectul unui mare plan de supunere iar în CSM să nu se mai încalce legea? 
 
Patru lideri politici din PSD, PNL, ALDE și USR au fost întrebați de jurnaliștii de la Antena 3: „Ce trebuie să facă 
Parlamentul ca judecătorii să nu mai simtă că sunt obiectul unui mare plan de supunere iar în CSM să nu se mai 
încalce legea?”. 
Iată ce răspunsuri au oferit fiecare dintre ei: 
Liviu Dragnea, lider PSD: „Parlametul trebuie să facă legi pentru ca astfel de situații să nu se mai întâmple. 
Propunerile de modificare a legilor justiției propuse de ministrul Toader se dovedesc utile”. 
Călin Popescu Tăriceanu, lider ALDE: „Sunt judecători care spun că se încalcă legea, sunt judecători care acuză 
presiunile inacceptabile, propunerea ministrului Justiției de a separa cele două funcții în CSM: judecător și arbitru 
este soluția necesară. Trebuie să găsim formula prin care să-i dăm acestei Inspecții Judiciare, independența și 
autoritatea de care este nevoie”. 
Ludovic Orban, lider PNL: „Mare lucru nu are ce face Parlamentul decât să asigure o legiferare corectă, care să 
permită o funcționare independentă a puterii judecătorești”. 
Mihai Goțiu, vicepreședinte USR: „Parlamentul trebuie să facă ce îi intră în atribuții: să dezbată, să asculte acești 
actori politici”. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Lovitură pentru românii care sperau la un ban în plus! Anunțul ministrului Muncii 
 
Românii pot să-și ia adio de la bani în plus, la care visau! Guvernul a anunțat că nu are bani să plătească nici al 13-
lea salariu, nici a 13 pensie. 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a anunțat de ce s-a renunțat la plata acestor bani: 
„Este exclus să acordam al 13-lea salariu, pentru că avem deja o lege a salarizării în vigoare care are ca și termen 
de implementare definitivă anul 2022 și până atunci nu se pune problema să fie al 13-lea salariu, deși creșterile 
sunt foarte mari. În ceea ce privește a 13-a pensie, a fost cerută în spațiul public de câteva organizații de 
pensionari, preferăm însă ca banii pe care îi avem să îi împărțim pe 12 luni pentru toată lumea”, a declarat 
ministrul Muncii. 
(Sursa: Antena 3) 
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 Ambasadorul SUA se va întâlni marți cu ministrul Justiției 
Ambasadorul SUA se va întâlni marți cu ministrul Justiției. Întrevederea a fost solicitată de Hans Klemm, iar 
discuțiile se vor purta pe marginea legilor Justiției.Ambasadorul Statelor Unite a criticat propunerile de 
modificare a regulilor din justiție prezentate de către Tudorel Toader. 
 
În urma reacției lui Hans Klemm, Liviu Dragnea, a declarat că este îngrijorat de faptul că "nişte ambasadori" în 
România îşi permit să ne interzică şi dreptul de a începe dezbaterea privind legile Justiţiei, și a arătat că urmează 
să ni se interzică dreptul de a gândi. 
Iar președintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu a atacat și mai dur Ambasada SUA la București.  
(Sursa: Realitatea) 
 
 

 Inspecția Judiciară începe controlul la Parchetul General 
"Controlul de fond la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție se va desfășura în perioada 4 — 29 
septembrie. Verificările aferente controlului privesc activitatea desfășurată în anul 2016 și semestrul I al anului 
2017", a precizat Alin Alexandru. 
Echipa de control este formată din opt inspectori judiciari. 
Inspectorul șef al Inspecției Judiciare a semnat, la începutul lunii iulie, ordinele pentru efectuarea controalelor 
privind eficiența managerială la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție și Direcția Națională 
Anticorupție — Structura centrală. 
Inspectorul șef a stabilit, printre altele, obiectivele controalelor și componența echipelor de inspectori judiciari. 
Cele două controale au fost incluse în calendarul de activități aferent anului în curs ca urmare a propunerii 
ministrului Justiției, Tudorel Toader. Concluziile rapoartelor de control vor fi înaintate Secției pentru procurori a 
Consiliului Superior al Magistraturii. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Tudose: Sunt bani suficienţi şi nu e nicio problemă cu plata pensiilor 
Premierul Mihai Tudose dă asigurări că sunt bani suficienţi pentru plata pensiilor şi că nu este nicio problemă 
din acest punct de vedere, informează news.ro. 
„Sunt bani suficienţi, nu este nicio problemă în plata pensiilor. Nu se poate lega noua Lege a pensiilor de bugetul 
de anul acesta. Tot ceea ce înseamnă discuţii pe Pilonul II se face la nivelul Ministerului de Finanţe, al ASF şi al 
CAnei Naţionale de Pensii. S-au descoperit acolo mici probleme în ceea ce priveşte comisioanele luate, mai mult 
decât trebuie, aproape 10 ani”, a declarat, sâmbătă seară, premierul Tudose, într-o conferinţă de presă la 
Mamaia, susţinută alături de liderul PSD, Liviu Dragnea. 
Premierul a adăugat că această analiză privind structura Pilonului II de pensii şi a Pilonului III va fi prezentată 
săptămâna viitoare, scopul fiind acela de a se vedea dacă banii sunt bine administraţi. 
El a dat asigurări, în privinţa Pilonului II de pensii, că nu este vorba despre nicio naţionalizare. 
"Nu există naţionalizare sub nicio formă. Vrem doar să vedem dacă banii din acei piloni sunt bine administraţi", a 
explicat Tudose. 
(Sursa: news.ro) 
 
 

 Mii de români concurează pentru un post de judecător sau procuror 
Meseriile de judecător şi procuror sunt la mare căutare. Sunt 14 candidaţi pe un loc la admiterea în 
magistratură. Mulţi dintre concurenţi sunt studenţi abia ieşiţi de pe băncile facultăţii de Drept. Dacă nu sunt 
admişi acum este posibil să aştepte ani buni pentru o nouă şansă. În cazul în care proiectul legilor justiţiei va fi 
aprobat, vârsta minimă pentru admitere va fi 30 de ani. 
Mulţi dintre tinerii dornici să devină procurori sau judecători abia au scăpat de examene. 
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Peste 2.500 de candidaţi se luptă pentru cele 200 de locuri ale Institutului Naţional al Magistraturii. Pentru funcţia 
de judecător sunt libere 130 de posturi, în timp ce candidaţii care vor să devină procurori au la dispoziţie 70 de 
locuri. 
Cei mai mulţi dintre candidaţi au sub 30 de ani. Ministrul Justiţiei are însă alte planuri. 
Tudorel Toader, ministrul Justitiei: „La INM, candidații să aibă vârsta minimă de 30 de ani și o experiență în 
profesiile juridice de cel puțin 5 ani. În multe țări, repet, nu se încredințează puterea judecatorească unui tânăr de 
23-24 de ani. 
Tânără candidată: Să sperăm că nu se va aproba. Sunt foarte optimistă că nu se va aproba. Este destul de 
discriminator. 
Tânăr: Nu ştiu dacă este o propunere în raport cu cerinţele actuale pentru că ar fi o bază de selecţie redusă, lucru 
care ar fi negativ pentru organizatori şi performanţa candidaţilor ar scădea. 
Procurorul general Augustin Lazăr este de aceeaşi părere: Tânărul profesionist acum se face, între 25 de ani și 35 
de ani. Ne vom lua din nou, ne vom recurta oameni pe bâjbâite de unde și cum vor veni fără o procedură 
transparentă și fără standarde profesionale. 
La examenul de admitere a venit şi doamna Felicia, care vrea să demonstreze că Justiţia nu are vârstă. La cei 66 de 
ani, încearcă a patra oară să intre la INM. Este de acord cu propunerea de lege: „Mi se pare într-un fel corect, 
pentru că la INMse înscriu cei care au absolvit recent facultatea, care nu vin din profesia de avocat. Pentru cei 
care venim din profesia de avocat sunt alte reguli. Trebuie să ai minim 5 ani de avocatură. 
Pe lângă proba scrisă, care este eliminatorie, cei care vor să devină magistraţi vor mai trece printr-o verificare a 
raţionamentului logic şi printr-un interviu. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 

 Sute de protestatari duminică seara, în P. Victoriei: "Justiție,nu corupție", "Nu vrem să fim o nație de 
hoți","Uniți, salvăm Roșia Montană" 
În Piața Victoriei s-a strigat din nou duminică seara "S-a dat şpagă barosană pentru Roşia Montană", "Rezistăm, nu 
capitulăm", "Nu mai vrem corupţie în sistem", "DNA să vină să vă ia". Câteva sute de persoane s-au adunat în fața 
guvernului în urma apelului lansat pe Facebook. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
Ministrul Transporturilor anunță restructurarea TAROM 
TAROM are prea mulţi angajaţi, pentru cât de puţine avioane are. O spune ministrul Transporturilor, Răzvan 
Cuc. Acesta lasă să se înţeleagă că în perioada următoare la compania aeriană ar putea avea loc disponibilizări. 
TAROM are în flotă 23 de aeronave şi aproape 2000 de angajaţi. După prima jumătate a anului compania aeriană 
de stat a înregistrat o pierdere de peste 104 milioane de lei, lucru care l-a nemulţumit pe premierul Mihai Tudose. 
Şeful Guvernului l-a criticat dur pe directorul de la acea vreme, care între timp a şi demisionat. La cârma 
companiei a fost numit pentru o lună Florin Susanu, pilot de meserie. 
De la acesta ministrul Transporturilor aşteaptă până pe 10 septembrie un plan de măsuri pentru redresarea 
TAROM. 
Răzvan Cuc, ministrul Transporturilor: Va urma o procedură şi de restructurare a companiei TAROM. Este normal 
să se întâmple acest lucru, pentru că avem personal supradimensionat pentru numărul de aeronave care sunt 
zburate. 
Reporter: Restructurări ce înseamnă în procente: 10%,- 5%? 
Răzvan Cuc: Asta rămâne să vedem din ce ne aduce domnul director Susanu după ce discută cu echipa lui de 
management de acolo. Aştept să-mi aducă toate măsurile pe care le-am discutat până pe 10 septembrie. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Copiii nevaccinați vor fi primiţi la şcoală, dar părinții riscă amenzi. Modele europene 
Părinţii care refuză să-şi vaccineze copiii vor fi mai întâi informaţi, apoi amendaţi şi chiar decăzuţi din drepturi. Dar 
copiilor respectivi nu le va fi refuzată înscrierea la şcoală. Sunt prevederile proiectului de lege a vaccinării. În alte 
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ţări, precum Italia sau Franţa, s-a interzis accesul copiilor nevaccinați în învăţământul de stat. Amenzile sunt mai 
mari, iar părinţii pot ajunge imediat la închisoare. 
Intens dezbătut, proiectul legii vaccinării care se află acum în Parlament rămâne un subiect de controversă. 
Actualul proiect are o serie de direcţii clare şi obligaţii pentru fiecare actor implicat. Statul să furnizeze vaccin, să 
informeze şi să urmărească evoluţia aplicării legii, iar când este încălcată, să aplice pedepse. 
Părinţii să decidă în cunoştinţă de cauză. 
O componentă importantă a legii vaccinării este informarea. În momentul în care o femeie însărcinată intră în 
cabinetul medicului de familie pentru a fi luată în evidenţă sarcina, medicul o va informa cu privire la vaccinurile 
care vor fi administrate mai întâi în maternitate. Apoi, la o a doua întâlnire, informarea va fi despre schema 
națională de vaccinuri obligatorii. 
Amenzile prevăzute pentru cei care refuză să îşi vaccineze copiii sunt cuprinse între 5.000 şi 10.000 de lei. 
Italia şi Franţa au adoptat deja legi mai dure pentru părinţii care refuză vaccinul. 
Până acum, în Franţa sunt 3 vaccinuri obligatorii. De la 1 ianuarie, numărul acestora va creşte la 11. Părinţii care 
nu-şi vaccinează copiii vor fi aspru pedepsiţi. 
Una dintre ţările din Europa unde vaccinarea nu este o provocare atât de mare pentru autorităţi şi părinţi: Spania. 
Doar 7% din spanioli nu cred în vaccinuri. Prima discuţie despre schimbarea legii a avut loc acum 2 ani, când un 
copil nevaccinat a murit de difterie şi a transmis bacteria altor 47 de colegi. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Consiliul de Securitate al ONU se reunește luni pe tema ultimului test nuclear nord-coreean 
Consiliul de Securitate al ONU se reunește luni pentru a analiza noul test nuclear nord-coreean, au informat 
duminică surse oficiale, citate de EFE. 
Reuniunea, care va avea loc la ora locală 10:00 (14:00 GMT), va avea loc la solicitarea SUA, Franței, Marii Britanii, 
Japoniei și Coreii de Sud, potrivit misiunii americane la ONU. 
Întâlnirea are loc la o zi după ce regimul de la Phenian a anunțat că a detonat "cu succes total" o bombă cu 
hidrogen care poate fi amplasată pe o rachetă intercontinentală. 
Trei dintre țările care au solicitat reuniunea — este vorba despre SUA, Franța și Marea Britanie — sunt membre 
permanente ale Consiliului de Securitate, în timp ce Japonia ocupă până la sfârșitul anului un loc nepermanent în 
acest organism. În luna septembrie, președinția Consiliului de Securitate este exercitată de Etiopia. 
(Sursa: Agerpres) 
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